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Onderwerp

15 november 2021 heeft Pro Scherpenzeel schriftelijke vragen 
gesteld over de noodopvang van vluchtelingen, omdat de opvang 
in Ter Apel dusdanig overliep dat mensen op stoelen moesten 
slapen. We hebben toen gevraagd naar de mogelijkheid om in 
Scherpenzeel oorlogsslachtoffers uit Afghanistan op te vangen. 
Deze waren er volgens het college toen niet. 

Gisteren kwam echter het nieuwsbericht naar buiten dat 
Scherpenzeel nu wel noodopvang gaat doen in het leegstaande 
pand van de Aldi. 

Noodopvang

Pro Scherpenzeel 06-04-2022
Vraag 1 Hoe kan het dat er nu wel ruimte is voor noodvang, terwijl het pand 

van de oude Aldi in november al leegstond? 

Antwoord 1
13/4

De gemeente is door de veiligheidsregio gevraagd om crisis 
noodopvang te leveren voor een maximum van 80 vluchtelingen uit 
Oekraïne, gedurende zes weken. Het betreft een zogenaamde 
doorstroomlocatie waar mensen maximaal 5 dagen verblijven. In 
Scherpenzeel waren twee locaties die aan de criteria konden voldoen. 
Enerzijds de sporthal van de Breehoek anderzijds het voormalige Aldi 
pand. In overleg met eigenaren is voor het Aldipand gekozen. 

De twee genoemde locaties zijn ongeschikt voor opvang van andere 
dan Oekraïense vluchtelingen omdat deze mensen uit landen komen, 
van waaruit ze in ons land de status asielzoeker krijgen. Oekraïense 
vluchtelingen hebben in tegenstelling tot vluchtelingen met een 
andere nationaliteit direct bij aankomst in Nederland al een 
verblijfstatus. Asielzoekers mogen in Nederland alleen in zogenaamde 
asielzoekerscentra verblijven en kunnen dus niet na enkele dagen 
doorstromen naar een permanentere locatie. De asielzoekerscentra 
worden beheerd door het COA, die voor Oekraïners vallen onder 
gemeentelijk beheer. Oekraïense vluchtelingen mogen overal in 
Nederland verblijven en hoeven dus geen aanmeld en asielverblijf 
aandoen. 

1  Raadsleden dienen schriftelijke vragen aan het college of de burgemeester in bij de griffier.
   Schriftelijke beantwoording gebeurt zo spoedig mogelijk, in ieder geval binnen tien dagen nadat de vragen
   zijn ingediend. 
   Vragen die ten minste 48 uur voor aanvang van een raadsvergadering zijn ingediend worden mondeling
   beantwoord in de eerstvolgende raadsvergadering, tenzij het college of de burgemeester de griffier
   gemotiveerd in kennis stelt dat dit onmogelijk is, waarbij tevens aangegeven wordt binnen welke termijn
   beantwoording zal plaatsvinden.
   De vragen worden bij de griffie ingediend en in iBabs geplaatst (tenzij de auteur aangeeft dit niet te wensen). 



Ook het COA is ernstig op zoek naar locaties waar een 
asielverblijfplaats kan worden ingericht. Onze veiligheidsregio heeft 
een dergelijk dringend verzoek ontvangen. Bestuurlijk is hierover dan 
ook direct een stevig gesprek gevoerd. Het vinden van een dergelijke 
plek blijkt niet eenvoudig, omdat de vereisten groter zijn dan 
behapbaar. Dat komt enerzijds omdat het COA uitsluitend centra kan 
beheren waar minimaal 100 mensen kunnen verblijven. Daarnaast is 
het gezien het langere verblijf noodzakelijk te kiezen voor een 
ruimere opzet dan de crisis noodopvang die wij voor de Oekraïense 
vluchtelingen inrichten, die er ten slotte maar heel kort zullen 
verblijven. Tot slot dient een COA opvanglocatie minimaal een jaar 
beschikbaar te zijn, terwijl de opvang van Oekraïners “slechts” 6 
weken omvat. Hoe het ook zei, in Scherpenzeel is geen enkele locatie 
die aan die criteria kan voldoen. 

Een andere (weliswaar kleinere) verlichting van de overdrukke 
asielcentra is te zorgen dat statushouders direct uit die centra kunnen 
uitstromen. Daartoe hebben alle gemeenten een opdracht tot het ter 
beschikking stellen van woonruimte voor statushouders. Helaas zien 
we dat niet alle gemeenten voldoen aan de gevraagde aantallen 
woningen, waardoor statushouders langer in de asielzoekerscentra 
verblijven en het systeem daarmee “opstroopt”. In Scherpenzeel 
voldoen wij aan de gevraagde aantallen woningen voor 
statushouders. Bovendien probeert het college bovenop de vereiste 
aantallen woningen voor statushouders een extra inspanning te doen.
      

Vraag 2 Hoe kan het dat er nu wel actief gezocht wordt naar andere plekken 
om vluchtelingen langer te laten verblijven, terwijl dezelfde panden 
nu ook beschikbaar zijn (zoals de Villa)? 
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Op dit moment zijn er 3 panden in Scherpenzeel die mogelijk in 
aanmerking komen voor langduriger opvang, van 3 maanden tot 
maximaal een jaar. Het betreft panden die leeg staan of leeg gemaakt 
kunnen worden in afwachting van toekomstige plannen op die 
locaties. Oekraïense vluchtelingen kunnen hier in gezinsverband en in 
groepen verblijven. Het is de gedachte dat de situatie in de Oekraïne 
binnen een jaar dusdanig is dat deze vluchtelingen hun weg terug 
naar huis zullen hebben gevonden. Het inzetten van deze panden 
voor statushouders biedt weinig tot geen soelaas, omdat deze 
mensen immers veel langer binnen onze gemeenschap zullen blijven 
en dus aan een ruimte voor 3 tot 12 maanden niet genoeg hebben, 
omdat zij op zoek zijn naar een permanentere verblijfplaats.  

Vraag 3 Is het een politieke keuze geweest dat er nu pas actie wordt 
ondernomen en niet in november? 
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Nee, het betreft 2 verschillende vluchtelingen stromen die, zoals 
boven beschreven, ieder een eigen opvangstructuur hebben. Dit 
gegeven maakt dat het vinden van locaties verschillend is. Wij 
herkennen het ongemak dat deze verschillen van status en aanpak 
met zich meebrengt. Wij zijn ons bewust dat een bom op Kiev net zo 
erg is als een bom op Aleppo. Tegelijkertijd zijn wij gebonden aan de 
regelgeving, die op zichzelf begrijpelijk is in het licht van migratie 
stromen, maar door de oorlog in Oekraïne in een ander gevoelslicht is 



komen te staan. Juist vanwege dat ongemak is er binnen de 
veiligheidsregio meer aandacht ontstaan voor de opvang van 
asielzoekers en de plaatsing van statushouders. Voor zover dat enige 
hoop biedt voor verlichting van de problemen in bijvoorbeeld Ter 
Apel, moet dit in ieder geval tot gevolg hebben dat ook wij in 
Scherpenzeel het uiterste doen om in ieder geval statushouders zo 
goed mogelijk welkom te heten in onze mooie gemeente.   
   


